

**GENERAL AGREEMENT
ON TARIFFS AND
TRADE**

SECRET
**ACCORD GENERAL SUR
LES TARIFS DOUANIERS
ET LE COMMERCE**

No. _____
SECRET/285/Add.1
28 June 1982

Original: French/
français

ARTICLE XXVIII:5 NEGOTIATIONS
SCHEDULE I - COMMONWEALTH OF AUSTRALIA

Addendum

The following communication, dated 9 June 1982, has been received from the delegation of the Commission of the European Communities.

I have the honour to refer to the communication from Australia dated 8 February 1982 concerning its proposal to modify a concession on certain prepared or preserved meat or meat offal (ex 16.02.900), circulated in document SECRET/285.

This modification proposal was designed to exclude from the existing concession "pigmearns packed in airtight containers".

Without the negotiations between the Community and Australia having been completed, on 31 May 1982 Australia announced its decision to unbind and increase the tariff on tinned ham negotiated with the Community in the Tokyo Round. In view of this situation, the Community wishes to reserve its rights, in particular under Article XXVIII:3.

NEGOCIATIONS AU TITRE DE L'ARTICLE XXVIII:5

LISTE I - COMMONWEALTH D'AUSTRALIE

Addendum

La délégation de la Commission des Communautés européennes a fait parvenir la communication suivante en date du 9 juin 1982.

Je me réfère à la communication de l'Australie en date du 8 février 1982 relative à sa proposition de modification d'une concession sur certaines préparations et conserves de viandes ou d'abats (ex 16.02.900), diffusée sous la cote SECRET/285.

Cette proposition de modification avait pour objet d'exclure les "viandes de porc en récipients hermétiques" de la concession en vigueur.

Sans que les négociations entre la Communauté et l'Australie soient terminées, l'Australie a annoncé le 31 mai 1982 sa décision de déconsolider et relever le droit de douane sur les jambons en boîte négocié avec la Communauté lors du Tokyo Round. Compte tenu de cette situation, la Communauté entend réserver ses droits, notamment au titre du paragraphe 3 de l'article XXVIII.